

**114學年度 教育與潛能開發學系教育博士班教育政策與行政組 課程規劃表**  
**114 Academic year Curriculum planning table**

## 一、最低畢業學分數(Minimum graduation credits)：

畢業學分(Graduation credits)：28.0學分(credits)

專業必修(Professional Required)：12.0學分(credits)

專業選修(Professional elective)：16.0學分(credits)

## 二、重要相關規定(Important regulations)：

1. 最低畢業學分數為28學分，含必修課程12學分，選修課程16學分。
2. 專業必修課程至少選擇兩門，其中教育學方法論，碩士級的研究方法不能抵此課程。
3. 選修「論文研究」者須先通過博士班資格考考試。
4. 每學期修讀課程以10學分為上限，如需超修須經系主任同意。
5. 本籍學生得提出申請，並經教行系及指導教授同意得跨所、校選修其他博士班（含本班跨組）相關課程至多3學分。
6. 入學後之前二學期每學期至少須修兩門課。
7. 未於修業期限內通過學位考試或未能完成應修課程者，應令退學。
8. 本組國際生得選修本院其他博士班開設之選修課程，並併入畢業學分之採計。
9. 本組研究生得選修課規中標示「碩博合開」之課程，但不得再修讀取得碩士學位時已計入畢業學分之同樣課程。
10. 105學年度(含)起入學者須完成「學術研究倫理教育課程」之修習。
11. 「引導研究」畢業時至多採計4次4學分、「論文研究」畢業時至多採計2次2學分，多修學分不列入畢業學分數。

1. The minimum graduation credit requirement is 28 credits, including 12 credits of required courses and 16 credits of elective courses.
2. Among the required professional courses, students must select at least two courses. The "Philosophy of Educational Methods" course cannot be substituted with master's-level research methodology courses.
3. Students who wish to take "Thesis Research" must first pass the doctoral qualification exam.
4. The maximum course load per semester is 10 credits. Students wishing to exceed this limit must obtain approval from the department chair.
5. Domestic students may apply, with the approval of their advisor and the department chair, to take up to 3 credits of related courses from other doctoral programs (including cross-group courses within the program or from other universities).
6. In the first two semesters after enrollment, students must take at least two courses per semester.
7. Students who fail to pass the degree examination or complete the required coursework within the study period will be dismissed from the program.
8. International students in this program may take elective courses offered by other doctoral programs within the Hua-shih College of Education, and these courses may count toward graduation credits.
9. Graduate students in this program may take courses designated as "Combined Master's and Doctoral Courses" in the curriculum. However, courses previously counted toward a master's degree cannot be taken again for credit toward the doctoral degree.
10. Starting from the 2016 academic year, students must complete the "Academic Research Ethics Education Course."
11. The course "Directed Research" may be counted for a maximum of 4 credits across four enrollments, while "Thesis Research" may be counted for a maximum of 2 credits across two enrollments. Any additional credits earned will not be counted toward graduation credits.

科目名稱 Course Title(Chinese)	英文科目名稱 Course Title(English)	科目代碼 Course Number	學分 Credit	*先修科目或#背景科目 *Prerequisite course or #Background course	備註 Remarks
<b>專業必修(required)</b>					
引導研究	Directed Individual Study	COE_74570	1.0		畢業時至多採計4次4學分，多修學分不列入畢業學分。
論文研究	Dissertation Guidance	COE_74580	1.0		畢業時至多採計2次2學分，多修學分不列入畢業學分。
<b>以下科目 4 選 2，至少需修習 6.0 學分(select 2 lectures from 4 lectures, at least 6.0 credits)</b>					
教育政策理論分析專題研究	Research Seminar on Theoretical Analysis of Educational Policies	COE_74720	3.0		四選二
教育行政理論專題研究	Research Seminar on Educational Administration	COE_74760	3.0		四選二

教育學方法論	Methodologies of Educational Research	CDPD@0110	3.0		四選二
教育革新專題研究	Research Seminar on Educational Reform	CDPD@0120	3.0		四選二
<b>專業選修(elective)</b>					
台灣近代教育政策專題研究	Research Seminar on Modern Educational Policies in Taiwan	COE_72700	3.0		
教育政策之倫理學專題研究	Research Seminar on Ethics of Educational Policies	COE_73400	3.0		
教育行政組織與溝通專題研究	Research Seminar on Educational Organization and Communication	COE_70600	3.0		
教育政策落實專題研究	Research Seminar on Education Policy Implementation	COE_70500	3.0		
教育視導專題研究	Research Seminar on Education Supervision and Guidance	COE_73610	3.0		
學校行政專題研究	Research Seminar on School Administration	COE_73650	3.0		
學校本位經營專題研究	Research Seminar on School-Based Management	COE_71100	3.0		
校長與學校處境專題研究	Research Seminar on Principal and School Situation	COE_70700	3.0		
學校建築規劃與美化專題研究	Research Seminar on School Architecture Planning and Beautification	CDPD@0070	3.0		
多元文化與學校發展	Multi-Culture and School Development	COE_74020	3.0		碩博合開 原科目名稱:多元文化與學校行政專題研究
學校經營與管理研究	School Management Study	COE_74030	3.0		碩博合開 原科目名稱:學校經營與管理專題研究
教育領導專題研究	Research Seminar on Education Leadership	COE_73800	3.0		
教育科技專題研究	Research Seminar on Educational Technology	COE_73880	3.0		碩博合開
教育法學專題研究	Studies in Legal Science in Education	CDPD@0080	3.0		
教育政治學專題研究	Research Seminar on Educational Politics	CDPD@0090	3.0		
教育學講座(一)	Endowment Lecture on Pedagogy (I)	COE_73680	1.0		
教育學講座(二)	Endowment Lecture on Pedagogy (II)	COE_74440	1.0		
高等統計學	Advanced Statistics	CDPD@0100	3.0		碩博合開

業務單位：教務處課務組

更新日期: 2025-09-02 14:25